
Årsmöte föreningen Bibliotek i samhälle (BiS)
11 mars 2023, Stockholm

Närvarande vid årsmötet: Lovisa Sagnell, Karin Råghall, Tobias Willstedt, Martin Persson,
Emma Karlsson, Mats Myrstener, Lena Lundgren, Soledad Cartagena, William Friström,
Christian Forsell.

1. Mötet öppnas

Mötet öppnades.

2. Val av mötesordförande, sekreterare och justerare

Till mötesordförande valdes Lena Lundgren, till sekreterare Lovisa Sagnell och till justerare
Martin Persson.

3. Fastställande av dagordning

Tillägg: punkten Val av styrelse hade fallit bort från dagordningen och lades till som punkt
nummer 7. Dagordningen godkändes med detta tillägg och mötet konstaterades behörligen
utlyst.

4. Styrelsens verksamhetsberättelse för 2022

Martin Persson föredrog styrelsens verksamhetsberättelse för föregående verksamhetsår.
Kommentarer till verksamhetsberättelsen noterades:

● Det kan förtydligas att antalet prenumeranter i föreningen, sett till de senaste fyra
åren, inte har ökat så mycket som att det har handlat om en upphämtning. 2019 var
antalet prenumeranter 180, likaså 2022. Verksamhetsberättelsen ska justeras efter
detta, Martin åtar sig att ordna med det.

● Antalet unika besökare på föreningens hemsida har ökat under åren och kan
konstateras vara en positiv trend, högre än någonsin. Antalet följare på Twitter och
Facebook har också ökat.

● Uppskattning för nyhetsbrevet framfördes! Tobias har gjort ett fantastiskt fint jobb
med detta.

Årsmötet tackade Martin för arbetet med verksamhetsberättelsen och lade den med angivna
ändringar till handlingarna.

5. Ekonomisk rapport, bokslut och revisionsberättelse



Christian föredrog det ekonomiska läget för föreningen.

Årets resultat blev cirka -7000 kronor.

Tidskriften bis fick inget produktionsstöd från Kulturrådet, för femte året i rad. Föreningens
största utgift är tidskriftsproduktionen och intäkterna består av medlemsavgifter och
prenumerationer.

Föreningen går uppskattningsvis med 25 000 kronor i förlust för varje verksamhetsår och
beräknas fortsätta att göra det utan något stöd från annat håll.

Det har inte gjorts någon kampanj för stödmedlemskap likt tidigare år för att stärka
föreningens ekonomi. Det har inte heller sökts stöd från annat håll, andra föreningar eller
kulturinstitutioner. Detta bedöms främst bero på avsaknad av tid och ideella krafter att avsätta
för det ändamålet.

Styrelsen framförde ett ytterligare tack för Lena Lundgrens tidigare generösa bidrag till
föreningen på 25 000 kronor.

Föreningens ena revisor Magnus tackade föreningen för ett gott arbete. Revisorerna har efter
granskning av föreningens ekonomi inget att anmärka på och framhävde kassörens utmärkta
arbete med föreningens ekonomi. Revisorerna Magnus Torstensson och Tommy Olsson
föreslog att styrelsen ska beviljas full ansvarsfrihet.

Styrelsen tackade Magnus och Tommy för ett väl utfört arbete.

6. Frågan om ansvarsfrihet för styrelsen och kassören

Årsmötet beslutade att bevilja styrelsen och kassören full ansvarsfrihet för verksamhetsåret
2022.

7. Val av ordinarie styrelseledamöter, kassör, valberedning och
revisorer

Till ordinarie styrelseledamöter på 1 år föreslogs och valdes:

Omval
Christian Forsell, kassör
Lena Lundgren, ledamot
Emma Karlsson, ledamot
Lovisa Sagnell, ledamot
Sofia Berg, ledamot



Nyval
Soledad Cartagena, ledamot
Moa Stockstad, ledamot

Sofia Berg föreslogs och valdes om till styrelseledamot, men kommer att engagera sig i
styrelsens arbete först efter sommaren 2023.

Årsmötet tackade avgående styrelseledamöterna Martin Persson och Karin Råghall för deras
fina arbete i föreningen.

Årsmötet valde inga suppleanter.

Till kassör och tillika firmatecknare föreslogs och valdes på 1 år Christian Forsell
(personnummer 740430-3930). Han har också till uppdrag att teckna föreningens firma.
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Till valberedning på 1 år föreslogs och valdes Tobias Willstedt, Ida Holmlund och Martin
Persson.

Till revisorer på 1 år valdes Tommy Olsson och Magnus Torstensson.

Ajournering för lunch och diskussion: “Ett halvår efter valet - vad är läget
i biblioteks- och kulturpolitiken just nu?”

Emma Karlsson höll i en diskussion med årsmötets deltagare om läget i biblioteks- och
kulturpolitiken ett halvår efter valet. I fokus stod de konsekvenser som Tidöavtalet redan
kommit att få. Diskussionen fördes först i smågrupper, sedan i storgrupp.

8. Tidskriften bis, inklusive beslut kring digitalisering och framtida
publiceringsform

Martin Persson föredrog diskussionsunderlaget Övergång till digital publicering av tidskriften
bis.

Kommentarer till underlaget noterades:

Finansiering

● Siffrorna i underlaget ska ses som ungefärliga och kommer ur samtal med Anna
Fredriksson på Socialpolitik och andra jämförelser. De behöver undersökas vidare för
att kunna bli mer exakta i relation till föreningens behov.



● Övergången skulle kunna täckas av föreningens tillgångar, förutsatt att tidskriften
endast ges ut under ett år till och förutsatt att den ekonomiska beräkningen skulle visa
sig stämma. Målsättningen är att söka pengar för en eventuell övergång.

● Frågan lyftes om föreningen sökt ekonomiskt stöd på annat håll än från Kulturrådet,
vilket inte är fallet. Föreningen är liten och bygger enbart på ideella krafter - det har
varit otillräckligt för att utöver tidskriften kunna lägga mer arbete på att söka bidrag
och stöd.

● Det skulle kunna vara relativt billigt att utveckla den nuvarande hemsidan till att
rymma även digital publicering av tidskriften, men den behöver utvecklas för att
uppfylla alla krav.

● Det noterades att det inte enbart behöver vara en förlust att eventuellt lägga ner
tidskriften i fysisk form, då mycket läsning har förflyttats till skärmar/ett digital
format.

Föreningen BiS
Hur kan medlemmarna vara villiga att fortsätta betala för medlemskap/prenumeration vid
övergång till digital publicering? Kan föreningen bli mer aktiv?

● Kan vi sänka medlemsavgiften till endast 100 kronor per år? Kan avgiften motiveras
av fler och bredare medlemsaktiviteter, som trots allt ändå behöver kunna finansieras?

● Det är viktigt att formulera övergången till det digitala som en satsning, inte endast
något beklagligt.

● Förvaltningen av medlemsregistret kommer att behöva åläggas föreningen om
tidskriften blir digital, då detta för närvarande sköts av Nätverkstan.

● Finns det möjlighet att försöka behålla något av det momentum som ett fysiskt utskick
är genom att skicka ut ett redigerat nyhetsbrev en eller flera gånger per år? Eller ett
årsnummer i fysiskt format? Det noteras att även postutskick är dyra, det kommer inte
automatiskt att bli billigare bara för att tryckkostnaderna minskar.

● Finns det möjlighet att hålla flera medlemsaktiviteter digitalt, för att nå fler och på
flera håll i landet samtidigt?

● Soledad kan hålla i en digital workshop i skrivande.
● Karin har noterat ett intresse för digitala studiecirklar, särskilt i medlemsgruppen som

vuxit Västerbotten.

Tidsplan och Övergång

● Kan vi avveckla tidskriften till år 2024 eller behövs mer tid? Problemet är att vi får in
nya prenumeranter som då har rätt till fysiska nummer, annars riskerar vi att bli
återbetalningsskyldiga.

● Orkar styrelsen/redaktionen med att driva tidskriften i två år till? Det är en viktig
fråga att föreningen ska orka och känna lust till arbetet. En lösning är att organisera en
tydligare ansvars- och arbetsfördelning i arbetet med tidskriften. En arbetsgrupp för
den digitala övergången skulle behövas.



Årsmötet beslutar att någon gång övergå till digital publicering och överge den fysiska
tidskriften.

Årsmötet beslutar att övergå till digital publicering 2025.

9. Motioner

Inga motioner hade inkommit.

10. Solidaritetsfonden

Årsmötet beslutar att låta solidaritetsfonden vara vilande, den kan dock aktiveras i händelse
av ett relevant projekt.

11. Verksamhetsplan för 2023

Årsmötet ger styrelsen i uppdrag att skriva en verksamhetsplan.

12. Fastställande av budget för 2023

Årsmötet överlåter åt styrelsen att bestämma en budget.

13. Fastställande av medlems- och prenumerationsavgifter för 2024

Medlems- och prenumerationsavgifterna föreslås och beslutas vara oförändrade.

14. Övrigt

● Ansvarig utgivare: Martin Persson, avgående styrelseledamot, avsäger sig ansvaret.
Soledad Cartagena föreslås och väljs till ny ansvarig utgivare för tidskriften bis.

● Det görs ett påpekande att föreningen bör ha en vegetarisk norm för sina möten.
Det finns redan men kan upprätthållas mer konsekvent.

15. Mötet avslutas

Mötet förklarades avslutat.

_____________________________ ______________________________
Vid protokollet, Lovisa Sagnell Justeras, Martin Persson


